
نهادینه بودن حجاب در میان خانواده های 
ایرانی

معاون امور مجلس رئیس جمهور درباره سوءبرداشت ها از مصاحبه 
دولت  دولت چهاردهم گفت:  در  عفاف  و  اولویت حجاب  درباره  وی 
چهاردهم حتما به مسئله عفاف و حجاب توجه دارد و حجاب و عفاف 
در طینت خانواده های ایرانی نهادینه است.شهرام دبیری عنوان کرد: 
اینکه بنده از عبارت اولویت استفاده کرده ام اشاره به ترتیبات قانونی 
است چرا که هنوز این قانون از طرف مجلس به دولت ارسال نشده است 
تا برابر با اصل ۱۲۳ قانون اساسی رییس جمهور برای ابلاغ آن اقدام 
کند؛ بنابراین از آنجا که هنوز این قانون به دولت ابلاغ نشده نحوه اجرای 
آن در اولویت بررسی دولت نیست. ضمن آنکه این قانون تکالیف زیادی 
را برای دستگاه های مختلف تعیین کرده و فقط مربوط به دولت نیست 
و همه به ویژه نهاد های فرهنگی مسئولیت زیادی برای ترویج فرهنگ و 
ارزش های اخلاقی و تربیتی دارند و روش های اقناعی مقدم بر روش های 
سلبی است.معاون امور مجلس رئیس جمهور افزود: باید توجه داشت 
ریشه این مسائل فرهنگی است و تلاش دولت و سایر نهاد ها در این 
زمینه باید نگاه ایجابی باشد. ما معتقدیم مسایل و مشکلات فرهنگی راه 
حل فرهنگی دارند.دبیری عنوان کرد: دولت مکلف است ترتیبات اجرای 
تمام قوانینی که توسط مجلس مصوب شده و شورای نگهبان تایید 
کرده است را فراهم کند.همکاری ما با سایر نهاد ها نیز تداوم خواهد 
داشت و امیدواریم این همکاری در سایه توجه به مصالح ملی، حقوق 

ملت و همدلی منجر به حل مشکلات کشور شود.

 تکذیب دیدار ایلان ماسک 
با نماینده ایران نزد سازمان ملل

سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران دیدار ایلان 
بقائی  تکذیب کرد.اسماعیل  را  نیویورک  در  ایران  نماینده  با  ماسک 
واکنش  در  گفت وگویی  در  کشورمان  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
به ادعای مطرح شده در برخی رسانه های آمریکایی درباره دیدار ایلان 
نیویورک، ضمن  در  ایران  اسلامی  دائم جمهوری  نماینده  با  ماسک 
تکذیب قاطع انجام چنین دیداری، از فضاسازی  گسترده رسانه های 
آمریکایی در این خصوص ابراز تعجب کرد.پیشتر نیویورک تایمز در 
گزارشی مدعی شده بود که ایلان ماسک و امیرسعید ایروانی، نماینده 
جمهوری اسلامی ایران نزد سازمان ملل متحد در دیداری محرمانه در 
خصوص روابط دو کشور با یکدیگر رایزنی کرده اند.بنا به ادعای این 
روزنامه دیدار ایلان ماسک و نماینده دائمی ایران در سازمان ملل متحد 
که بیش از یک ساعت به طول انجامید و در مکانی مخفی برگزار شد، 

»مثبت« بوده است.

مهاجرانی: دولت کاملا از صنایع دستی حمایت 
می کند

سخنگوی دولت گفت: صنایع دستی می تواند یکی از محورهای 
پایگاه اطلاع رسانی دولت، فاطمه  باشد.به گزارش  توسعه در کشور 
هفتمین  و  سی  از  بازدید  حاشیه  در  آبان  شنبه ۲۶  روز  مهاجرانی 
این همه زیبایی در  نمایشگاه ملی صنایع  دستی اظهار کرد: دیدن 
نمایشگاه صنایع دستی واقعا آدم را به وجد می آورد. سخنگوی دولت 
افزود: صنایع دستی پیوندی بین هویت ما و هنر اصیل هر منطقه است 
و یکی از محورهای توسعه به طور حتم صنایع  دستی است. دیدن 
هنرمندانی که با این ذوق و شوق فعالیت می کنند واقعا لذت بخش 
است.وی بیان کرد: در این دوره از نمایشگاه شاهد خلاقیت هستیم. 
خوشبختانه زنجیره نیز در حوزه صنایع دستی در این  نمایشگاه مورد 
توجه قرار گرفته است و جای خوشحالی دارد که این ابتکار عمل در 
سی و هفتمین نمایشگاه ملی صنایع  دستی در دستور کار قرار گرفته 
است.مهاجرانی ادامه داد: یکی از محورهایی که در صادرات مد نظر ما 
قرار گرفته، صنایع  دستی است. دولت به این حوزه توجه دارد چرا که 
علاوه بر ارزآوری و درآمدزایی، معرفی کننده فرهنگ و هویت تاریخی 
و فرهنگی ما است. دولت به صورت جدی دنبال این موضوع است و 
امید داریم که جیب هنرمندان صنایع  دستی همیشه پر باشد.سخنگوی 
دولت در ادامه گفت: صنایع  دستی بسیار ارزشمند است و در دل خود 
زیبایی های بی نظیری دارد. دولت آماده کمک و حمایت از هنرمندان 
صنایع  دستی است. انتظارات و توقع هنرمندان صنایع  دستی کاملا به 

جا است و برای تحقق آن ها می کوشیم.

 تکذیب تفتیش بدنی علی لاریجانی 
و هئیت ایرانی در فرودگاه بیروت

یک منبع آگاه در هیئت همراه با علی لاریجانی در سفر به سوریه 
و لبنان خبر داد: هیئت دیپلماتیک ایران به ریاست علی لاریجانی در 
فرودگاه بیروت مورد تفتیش بدنی یا هیچگونه رفتار غیر دیپلماتیک 
هیچ  بدون  متعارف  پروتکل های  گذراندن  با  و  نگرفته  قرار  دیگری 
مشکلی از فرودگاه خارج شده است.به گزارش المیادین، این منبع تاکید 
کرد: اینگونه تلاش های رسانه ای در تداوم رفتار های رژیم صهیونیستی 
ارزیابی می شود که تلاش داشت با بمباران مناطق نزدیک به محل 
اقامت علی لاریجانی در سوریه سفر او را ناتمام باقی گذاشته و مانع از 

انتقال پیام رهبر انقلاب اسلامی شود

ابوذر کوثری مدیرکل سیاسی وزارت کشور 
شد

ابوذر کوثری با حکم اسکندر مومنی وزیر کشور به عنوان مدیرکل 
دفتر امور سیاسی این وزارتخانه منصوب شد.مدیرکل سیاسی وزارت 
این  که  هم هست  احزاب  ماده ۱۰  کمیسیون  دبیر  هم زمان  کشور 
می کند.فرمانداری  ساماندهی  را  کشور  در  احزاب  امور  کمیسیون 
ایرانشهر و معاونت سیاسی-اجتماعی استانداری سیستان و بلوچستان 

از جمله سوابق کوثری است.

 درخواست چین از آمریکا 
درباره رئیس جمهور تایوان

رسانه های دولتی چین گزارش دادند که پکن از ایالات متحده 
خواسته است که اجازه توقف رئیس جمهور تایوان در خاک آمریکا را در 
سفر آتی وی به کشور های اقیانوس آرام ندهد.»لین جیان« سخنگوی 
وزارت خارجه چین گفت: »ما به آمریکا تاکید می کنیم تا به سیاست 
و اصل چین واحد و سه بیانیه مشترک بین ۲ کشور پایبند باشد و 
به »ویلیام لای چینگ-ته« رئیس جمهور تایوان اجازه عبور ندهد و 
از ارسال سیگنال های اشتباه به نیرو های استقلال طلب جزیره امتناع 
کند.«به نقل از خبرگزاری آناتولی، این اظهارنظر از سوی پکن پس از 
گزارش هایی مطرح شد که مدعی اند رئیس جمهور تایوان قصد دارد تا 
در جریان دیدار های دیپلماتیکش با متحدان در پاسیفیک در هاوایی و 
شاید در جزیره گوآم متعلق به آمریکا توقف کند.هنوز البته اظهارنظری 
رسمی از سوی تایوان درباره سفر رئیس جمهور این جزیره منتشر نشده 
است. همچنین پکن به آمریکا تاکید کرده که اقداماتی جدی و قاطع را 
برای حفظ روابط بین این کشور و چین و صلح و ثبات در سراسر تنگه 
تایوان انجام دهد. سخنگوی وزارت خارجه چین افزود: »اصل چین 
واحد نظر پذیرفته شده در جامعه بین المللی است و تلاش مقامات 
تایوان برای استفاده از به اصطلاح متحدان دیپلماتیک برای دستکاری 
سیاسی و تحریکات با هدف استقلال تایوان بیهوده است.«واشنگتن و 
تایپه در سال های اخیر تعامل خود را با تبادل تسلیحات و تجهیزات به 
ارزش میلیارد ها دلار افزایش داده اند. وزارت دفاع چین نیز از واشنگتن 
خواست تا با توقف ارسال سلاح به تایپه، اقدامات خطرناک خود را 
که صلح و ثبات در تنگه تایوان را به خطر می اندازد، متوقف کند. از 
۲۰۲۱، دولت جو بایدن رئیس جمهور آمریکا ۱۷ مورد انتقال سلاح به 
تایوان را تایید کرده است.سخنگوی این وزارتخانه با هشدار به حزب 
حاکم تایوان درباره اینکه خرید تسلیحات بیهوده است و تنها به تخریب 
این جزیره منجر می شود، افزود: »ارتش آزادیبخش خلق چین آمادگی 
رزمی و توانایی جنگیدن و پیروزی را افزایش خواهد داد و با قاطعیت، 
هرگونه تلاش برای استقلال تایوان و هرگونه مداخله نیرو های خارجی 

را خنثی خواهد کرد.«

رئیس جمهور گفت: توسعه شبکه های توزیع انرژی 
زیرساخت های  با  متناسب  کشور  در  گاز  و  برق  از  اعم 
موجود نیست و چاره ای جز صرفه جویی در مصرف انرژی 

به خصوص گاز در شرایط فعلی و سرمای هوا نداریم.
مسعود پزشکیان رئیس جمهور روز شنبه در نشستی 
گزارش  استماع  ضمن  نفت  و  نیرو  وزارت  مدیران  با 
سوخت نیروگاه های حرارتی کشور گفت: شرایط ناترازی 
آنها  از  و  کنیم  مطرح  مردم  با  صادقانه  را  کشور  انرژی 
بخواهیم که برای عبور از شرایط بحرانی فعلی قدم اول 
برای کاهش  که  پروژه ای  هر  برای  و  است  صرفه جویی 
مصرف طراحی می کنید، پیوست رسانه ای لازم را در نظر 

بگیرید.
انرژی در کشور  وی ضمن اشاره به مصرف بالای 
افزود: این منطقی نیست که حدود سه برابر کشورهای 
از تمام  باید  اروپایی در کشور ما برق مصرف می شود. 
بررسی  داد،  کاهش  را  مصرف  می توان  که  مسیرهایی 
کاهش  با  می توان  کنیم.  اجرا  را  ترین ها  هزینه  کم  و 
در  انرژی  جویی  صرفه  به  دولتی  ادارات  هوای  دمای 

کشور کمک کرد.
رئیس جمهور ضمن تأکید بر لزوم آغاز نهضت صرفه 
از لباس گرم  جویی در کشور گفت: خود من در خانه  
انجام  را  این کار  استفاده می کنم. دیگران هم می توانند 
از  دولتی  ادارات  هوای  دمای  کاهش  با  می توان  دهند. 

انرژی  در  گرمایشی  سیستم های  فعالیت  کاهش  طریق 
به  بیشتری  گاز  و  برق  بتوانیم  تا  کرد  جویی  صرفه 

خانه های مردم برسانیم و خاموشی ها هم کمتر شود.
دارم  تأکید  که  این  داشت:  ضمن  اظهار  پزشکیان 
شرایط فعلی و ناترازی در حوزه انرژی را به مردم صادقانه 
بگوییم، معتقدم از تمام رسانه ها به خصوص رسانه ملی و 
نیز از ظرفیت روحانیت و امامان جمعه برای توجیه مردم 

و کاهش مصرف انرژی در کشور باید بهره بگیریم.

وی خاطرنشان کرد: توسعه شبکه های توزیع انرژی 
زیرساخت های  با  متناسب  کشور  در  گاز  و  برق  از  اعم 
موجود نیست و چاره ای جز صرفه جویی در مصرف انرژی 

به خصوص گاز در شرایط فعلی و سرمای هوا نداریم.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به اهمیت حفظ برق 
و گاز صنایع تولیدی گفت: تا حد ممکن برق و گاز صنایع 
تولیدی را قطع نکنید چون فعالیت آنها منجر به تولید 

بیشتر و بیکاری کمتر خواهد شد.

از شرایط حاد  با توصیفی  نیرو  این جلسه وزیر  در 
تأمین انرژی در کشور گفت: امسال بر خلاف سال قبل 
سرما یک ماه زودتر آغاز شده است و در صورتی که شاهد 
است  ممکن  نباشیم،  گاز  و  برق  مصرف  در  صرفه جویی 
فعالیت برخی نیروگاه های برق ما که از سوخت فسیلی 
استفاده می کنند، به دلیل عدم تأمین سوخت مورد نیاز 

از مدار خارج شوند.
وزیر نفت در این جلسه از افزایش تولید نفت خام در 
طی ۳ ماه گذشته خبر داد و گفت: گاز تحویلی به شبکه 
سرما  امسال  اما  است  داشته  افزایش  مدت  این  در  نیز 

زودتر آغاز شده و شاهد افزایش مصرف هستیم.
وزیر نفت یکی از مشکلات کشور را ظرفیت پایین 
و  کرد  عنوان  کشور  سردسیر  مناطق  به  سوخت  انتقال 
انتقال  شبکه های  محدودیت  به  توجه  با  داشت:  اظهار 
جاده ای  نقل  و  حمل  و  ریلی  ناوگان  لوله،  خط  از  اعم 
نیروگاه های شمال کشور  به  رساندن سوخت لازم  برای 
که مناطق سردسیر هستند، در تنگنا هستیم و جلسات 

متعددی برای حل این مشکل برگزار کرده ایم.
گزارش  نیرو  وزارت  که  شد  مقرر  جلسه  پایان  در 
انرژی و تنگناهای وزارت نیرو  از بحران  جامع و دقیقی 
در تأمین سوخت نیروگاه ها به رئیس جمهور ارائه دهند 
و ضمن ارائه پیشنهاداتی به جلسه سران قوا تصمیمات 

لازم در سطح کلان اتخاذ شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: باید همه در کشور برای خلق ثروت 
جدید توام با ارزش آفرینی تلاش کنیم و اینکه خلق ثروت در بستر عدالت و 

اشتغال و پیشرفت باشد و تولید را محور خودش قرار دهد.
مالی  تامین  همایش  در  ماه  آبان   ۲۶ شنبه  صبح  قالیباف  محمدباقر 
حضرت  شهادت  سالروز  تسلیت  با  بنگاه سازی  به  بنگاه داری  از  تولید، 
از  فاطمه)س( گفت: روز ۲۶ آبان روز آزادسازی سوسنگرد است که یکی 
امام راحل است که  این فرموده  آیند و مصداق  به شمار می  ما  افتخارات 

»ما می توانیم«.
آزاد  خاصی  بسیار  شرایط  در  آزادگان  دشت  در  سوسنگرد  افزود:  وی 
شد و در زمانی که هیچ باوری نبود. این روز را به رزمندگان و به طور خاص 
عشایر تبریک می گویم چرا که آن ها جنگیدند و شهید دادند و زندگی کردند 
و اقتصاد کشاورزی را در آن شرایط سخت ادامه دادند. باید این توانایی را باید 

به یاد داشته باشیم.
رئیس مجلس خطاب به همتی وزیر اقتصاد گفت: این جلسات به زودی 
و تا دو ماه آینده تکرار شود و حداقل به گفت و گوی تخصصی در مجلس به 
عنوان سیاست گذار با جمع دوستان در عرصه پولی و سرمایه گذاران و بانکی 
منجر شود تا بتوان نکات مطرح شده در بودجه ۱۴۰۴ مورد توجه قرار گیرد.

قالیباف در ادامه بیان کرد: باید همه در کشور برای خلق ثروت جدید 
توام با ارزش آفرینی تلاش کنیم و اینکه خلق ثروت در بستر عدالت و اشتغال 
و پیشرفت باشد و تولید را محور خودش قرار دهد. پس این هدف واحدی برای 

همه ما اعم از مردم و روسای قوا باشد تا هم افزایی اتفاق افتد.
وی ادامه داد: هیچ شکی نیست که نظام بانکی کشور خلاصه یک بخشی 
از اقتصاد کلان کشور است. امروز بانک های ما ۹۲ درصد در سرمایه گذاری ها 
به  بازگشت  و  خارجی  سرمایه گذاری  موضوع  حل  صورت  در  و  دارند  نقش 
گذشته سهم آن ۶ تا ۷ درصد است. زمانی که می گوییم وقتی سرمایه گذاری 
خارجی بیاید همه ما را نجات می دهد، باید بگویم که من مخالف با سرمایه 
گذاری خارجی نیستم بلکه طرفدار آن هستم اما شرط عقل برداشتن موانعی 

است که خودمان ایجاد کردیم.
قالیباف تاکید کرد: موضوع بانک ها بسیار مهم و کلیدی است به همین 
دلیل به نظر من نظام بانکی هم در موفقیت و هم در عدم موفقیت پیشتاز 
است. این نقش نظام بانکی است که باید باید به آن توجه کنیم. البته باید یه 
موضوع کسری بودجه هم توجه شود چون بعضا دولت تکالیف مالایطاق را بر 

بانک ها تحمیل می کند.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در جلسه اخیر در شورای عالی 
اقتصاد در رابطه با بودجه ۱۴۰۴ و افزایش هزینه ها بعضا از محل اوراق صحبت 
کردم که حتما یکی از عامل های اختلال در نظام بانکی است و هیچ بحثی هم 
نیست، ولی بپذیریم خلق پول و نقدینگی بی هدف یا بدون کنترل در دست 

نظام بانکی نیز مشکلات و مسائل خودش را دارد.
وی یادآور شد: در مجلس یازدهم وعده حرکت به سمت تحول در حوزه 

اقتصاد را دادیم؛ مجلس یازدهم این تحول را با دقت و با خرد جمعی و با جمع 
سپاری انجام داد و برای کارهای به زمین مانده و کلیدی تصمیم گرفت، البته 

ادعایی هم نداریم که تصمیمات ما همگی درست و قطعی است.
در  و  برنامه  قانون  در  که  جاهایی  هستیم  آماده  کرد:  بیان  قالیباف 
کنیم.  اصلاح  ممکن  زمان  کمترین  در  دارد،  وجود  اشکال  دائمی  قانون های 
برای مثال، ما در مجلس یک تصمیمی در رابطه با یک موضوع مالیاتی گرفتیم 
و بعد فهمیدیم که اشتباه کردیم و در کمتر از ۴۵ روز آن قانون را مجددا 

اصلاح کردیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: البته باید قوانین اجرا شود تا بعد 
بفهمیم اشکال دارد یا خیر تا آن را اصلاح کنیم، نمی شود که ما با خرد جمعی 

قانون بنویسیم و بعد بگوییم که ما این را قبول نداریم.
به  مرکزی  بانک  به  ما  مرکزی  بانک  قانون  در  حال  هر  به  گفت:  وی 
عنوان سیاست گذار اعم از مدیریت بانک مرکزی در حوزه نهادی تا بخش های 
مختلف، اقتدار را بازگرداندیم. باید حرف بانک مرکزی در حوزه سیاست های 
پولی برای بانک، بنگاه، بازار و عموم مردم اعتبار داشته باشد و طبیعتا این 

سیاست گذاری در حوزه پولی مخصوصاً در حوزه نظارتی باید مؤثر باشد.  
وی با اشاره به قانون برنامه هفتم اظهار کرد: در فصل سوم ماده ۸ قانون 
برنامه هفتم تکالیف قانونی روشن شده است؛ این قانون در ۱۲ تیر ابلاغ شده 
که وظیفه بانک های دولتی و خصوصی ارائه گزارش خود درباره ترازنامه ها به 
بانک مرکزی بود تا بانک مرکزی در فرصت دو ماهه آن را بررسی کرده و طبق 
جدول ۷ کار را پیش ببرد. امروز ۲۶ آبان است، کدام بانک دولتی و خصوصی 
بانک مرکزی  آیا  بانک مرکزی داده است،  به  را  این گزارش  در دو ماه قبل 

چنین گزارشی را بررسی کرده و پاسخ داده است؟
قالیباف با بیان اینکه باید در این زمان سامانه ای در بانک مرکزی درباره 
دارایی های ثابت  بانک ها تشکیل می شد، گفت: این دارایی های ثابت باعث 
بروز مشکلاتی شده از جمله اینکه باید بانک ها با ۴۰ درصد نقدینگی جور 
۱۰۰ درصد نقدینگی با این تورم را کشیده و ارزش پول ملی را حفظ کنند 

که جزء محالات است.
هدف  ها  بانک  سرمایه  افزایش  برنامه  در  اینکه  بیان  با  مجلس  رییس 
گذاری شده است، گفت: باید این کار را ظرف سال اول و دوم برنامه حل و 
فصل کنیم که قانون این مسیر را مشخص کرده است. وزیر اقتصاد درباره بانک 
های دولتی و رییس بانک مرکزی درباره بانک های خصوصی مسئولیت دارند. 

همه ما هم موظف هستیم که با کمک هم این کار را پیش ببریم.
وی تاکید کرد: البته اگر اشکالی در اجرا وجود داشته باشد وظیفه همه 
کمک و فراهم کردن بستر است.  البته از بخشی از معذورات شما مطلع هستم 
تکالیف مالایطاق در حوزه مسکن، کشاورزی و بخش های  از جمله آن  که 

مختلف است.
درباره  مرکزی  بانک  رییس  های  صحبت  به  اشاره  با  مجلس  رئیس 
این  مجلس  که  بود  مجلس  به  فرزین  آقای  خطاب  گفت:  بانکی  تسهیلات 
داد  پاسخ  سوال  این  به  باید  ابتدا  نظرم  به  منتها  می کند  تعیین  را  تکالیف 
که چه کسی ادبیات تسهیلات بانکی را ایجاد کرد و کجای قانون تسهیلات 

تکلیفی وجود دارد؟
وی توضیح داد: فشاری روی سیستم بانکی است که برای شما تبعات 
درست می کند؛ زورتان به بخش دولتی نمی رسد که تکلیف مالایطاق تحمیل 
نکند به خاطر همین بندی به نام تسهیلات تکلیفی پیدا کردید؛ در این رابطه 
قانون را بررسی کردم که تسهیلات تکلیفی تنها یک جا برای توجیه تبصره ۸ 
بودجه ۱۴۰۳ به جای ماده ۱۴ بحث مربوط به یارانه ها برای یارانه گندم آمده 
و جای دیگری وجود ندارد بعد تسهیلات تکلیفی تبدیل به تابلوی دوستان در 
بانک شده است. وقتی درد واقعی شما درک نمی شود، شما با نسخه توجیه 
و  کرده  خالی  شانه  ها  از خیلی مجموعه  که  این هستید  دنبال  به  المسائل 

عبور کنید.

قالیباف گفت: با تورم و ارزش پول، فلان پروژه ستاره دار می شود و بعد 
گفته شده برای آن ۳۳ درصد سود داده می شود که قیمت تمام شده آن بالای 

۴۰ درصد می شود؛ این ها معذورات کاری شماست و باید با هم حل کنیم.
وی بیان کرد: بانک باید مثل یک شرکت با سود و زیانش اداره شود و 
نمی شود که همیشه زیان ده باشد و باید این را حل کنیم؛ اولین وظیفه به 
اعتبار سنجی  و  نگاه کرده  اقتصادی  به موضوعات  این است که  بانک  دوش  
کند و به فعالیتی پول دهد که مولد است. حال سوال این است که آیا مسکن 
مولد نیست؟ اگر مولد نیست چرا در کارهای بنگاهی تان مسکن می سازید. 
را  تورم شما  این کار جاهایی که  با  بانک ها می خواهند  دلیل روشن است 
نفله می کند را جبران کنید؛ هر چه هم فشار به بانک ها می آوریم که بنگاه 

داری نکنید باز این کار را انجام دهید چون می خواهید تورم را جبران کنید.
تورم درست  بانک ها  بانک ها گفت:  اهمیت  به  اشاره  با  رئیس مجلس 
کرده و بعد گرفتار تورم شده و بعد دو مرتبه باید تورم را رفع کنند؛ باید از این 
شرایط خارج شویم که با کمک شما در بانک ها شدنی است. شما پیشتازان 

این عرصه هستید که از این دور باطل خارج شویم.
قالیباف گفت: آیا می دانید چه حجم ارزی از کشور خارج می شود؟ درد 
اینجاست که پول و شرکت های مشاوره و ساخت و ساز و نیروی انسانی با 
پول ما در جاهای دیگر می روند. باید کاری کنیم که این ها نروند و افرادی که 
به دلیل بی اعتمادی، پول را تبدیل به دارایی  ثابت و ارز و طلا کرده و حبس 

کردند آن ها را آزاد کنند. فقط باید اعتماد سازی شود و مردم اعتماد کنند.
وی همچنین اظهار کرد: نمی توان با این بورس اعتماد مردم را افزایش 
داد، باید بازار سرمایه را درست کرد که بانک ها می توانند این کار را انجام 

دهند.
قالیباف درباره بنگاه داری و بنگاه سازی، گفت: ما بنگاه ها را به سه دسته 
تقسیم می کنیم که یک دسته بنگاه هایی هستند که بعد از تحولات نظامی، 
بانکی و در دهه ۶۰ به بعد و زمانی که قانون بانکداری بدون ربا مطرح شد، 
پیش آمدند. یک بخش نیز سرمایه گذاری هایی بود که در دهه ۷۰ در بانک ها 
انجام  امید  بانک سپه در حوزه فولاد و مجموعه  افتاد، مثلا کاری که  اتفاق 
داد. این ها نمونه هایی از نوع بنگاه سازی ما در دهه ۷۰ است که واقعا الگوهای 
موفقی است و باید به آن ها توجه کنیم. یکسری بنگاه ها هم قهری هستند و به 
مجموعه بانک ها به دلایل مختلف وارد شدند که نمی خواهم به آن اشاره کنم.
شود؛  واگذار  بنگاه ها  این  باید  که  آمده  برنامه  قانون  در  داد:  ادامه  وی 
اولین سوال این است که به چه کسی واگذار کنیم؟ یک اشکالاتی وجود دارد. 
در زمانی که به اوج بحث های سیاسی می رسیم، حرف از این زده می شود که 
بنگاه واگذار شده ۳۰ سال قبل را نبش قبر کنیم و ببینیم ۳۰ سال قبل چه 
اتفاقی افتاده است، اما تا یک مقدار تب سیاسی پایین می آید اصلا فراموش 

می کنیم که چیزی وجود داشته یا نداشته است.
رئیس مجلس شورای اسلامی با طرح این پرسش که سرانجام هفت تپه 
چه شد؟ گفت: ما خودمان تصمیم گرفتیم و گفتیم که بخشی از هفت تپه 
متعلق به این بانک و بخشی دیگر از آن متعلق به بانک دیگری است. الان هم 
باید چه کار کنند. اگر می توانند در آن سرمایه گذاری  بانک ها نمی دانند که 
اما اگر نمی توانند سرمایه گذاری کنند، تکلیف را روشن  کنند، شروع کنند 

کنیم؛ اگر صاحب آن را واگذار کند معلوم نیست می تواند آن را نگه دارد.
بی  موضوع  درباره  قوا  سران  قبل  هفته  تمام جلسه سه  افزود:  قالیباف 
اعتمادی بود از این جهت که ما شجاعت را از مدیران برای فروش به ده ها 
قیمت  این  به  که  به شما گفت  که چه کسی  مثلا می گوئیم  گرفتیم.  دلیل 
بفروشی یا به فردی که خریداری کرده و از آن خرید دو یا سه سال می گذرد، 
گفته می شود که بیا و آن چیزی را که خریداری کردی، برگردان و پس بده؛ 
ما از مسیر خصوصی سازی مطلع هستیم. حتما شجاعت را به مدیران و اعتماد 
را به مردم و سرمایه گذاران بازمی گردانیم. اینکه به چه کسی بفروشیم، نیازمند 

ابزارهای مالی است.

رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: سازمان انرژی اتمی ایران اهتمام ویژه ای در 
زمینه استفاده از فناوری هسته ای برای حل مسایل، بردن فناوری هسته ای و نتایج 

استفاده از آن در زندگی مردم دارد.
نخستین  از  بهره برداری  آیین  در  رییس جمهور  معاون  اسلامی،  محمد 
کارخانه آلودگی زدایی و فرآوری خشکبار بر مبنای استفاده از فناوری پلاسما 
در رفسنجان اظهار کرد: یکی از محورهای مورد توجه در سازمان انرژی اتمی 
ایران؛ بحث کشاورزی و مواد غذایی و ارتقای کیفیت آن ها در فرایند امنیت 
غذایی است. فناوری پلاسمای سرد به عنوان یکی از فناوری های تاثیرگذار در 
نظر گرفته شده است. این فناوری دارای ظرفیت گسترده ای است که می تواند 
در عرصه های مختلف نظیر حوزه های پزشکی، کشاروزی و محصولات غذایی، 

صنعت و نیز در حوزه آب، خاک و محیط زیست به کار گرفته شود.
وی تصریح کرد: سازمان انرژی اتمی ایران اهتمام ویژه ای در زمینه استفاده 
از فناوری هسته ای برای حل مسایل، بردن فناوری هسته ای و نتایج استفاده از آن 

در زندگی مردم دارد.
اسلامی عنوان کرد: در استان فاخر کرمان یکی از مهم ترین محصولات کشور 
یعنی پسته تولید می شود و کانون و قطب مرکزی تولید این محصول در شهر 
رفسنجان قرار دارد. برای رفع مشکلات موجود در زمینه تولید پسته و باغداران 
عزیز بر آن شدیم این منطقه را در اولویت برنامه های سازمان انرژی اتمی ایران قرار 
دهیم به همین دلیل از ۲ سال قبل به این موضوع پرداختیم و مسایل مطالعاتی و 
طراحی  های تکمیلی این طرح انجام شد و امروز شاهد احداث و بهره برداری از این 
کارخانه هستیم. این کارخانه در سال های گذشته متروکه بود و از طریق تملک 

در اختیار شرکت فناوری پلاسما به عنوان متولی این کار قرار گرفت و این شرکت 
توانست فناوری پلاسما را در این محل پیاده سازی کند.

وی گفت: با حضور وزیر محترم جهاد کشاورزی و جناب آقای استاندار و سایر 
مسوولان شاهد شروع به کار این فناوری در حوزه صنعت در استان کرمان هستیم؛ 

این فناوری می تواند به عنوان گام نخست ترویجی در نظر گرفته شود.
رئیس سازمان انرژی اتمی ایران اظهار کرد: امروز شاهد معرفی این فناوری به 
فعالان این حوزه هستیم و آنان می توانند از ظرفیت ایجاد شده برای آلودگی زدایی 
رفع  و  آلودگی زدایی  با  و  کنند  استفاده  پسته  به ویژه  خشکبار  محصولات  از 

آفت پذیری می توان برای صادرات این محصول در بازارهای جهانی اقدام کرد.

مرکز  نخستین  از  برداری  بهره  شاهد  امروز  گفت:  رئیس جمهور  معاون 
آلودگی زدایی مبتنی بر فناوری پلاسما در کشور هستیم و ظرفیت نصب شده 
در این کارخانه تا ۳ برابر می تواند افزایش یابد البته توسعه این صنعت وابسته به 
فعالان حوزه تولید پسته است و نیز وزیر کشاورزی و استاندار کرمان دستوراتی را 
در این زمینه صادر کردند و امیدواریم شاهد استقبال خوبی از این فناوری باشیم.

وی ادامه داد: هر جا که برای ظرفیت  سازی نیازسنجی شود به حتم با تدبیر 
وزیر محترم کشاورزی و یا در استان با تدبیر استاندار محترم موارد را پیگیری 

خواهیم کرد.
اسلامی گفت: اولویت اصلی برای ما این است که مجموعه فعلی مشغول 
ارایه خدمات به باغداران و تولید کنندگان شود به حداکثر ظرفیت برسد زیرا در 
این صورت نقش اصلی آن در صنعت و کشاورزی استان پدیدار خواهد شد. به 
خدمات رسانی این کارخانه جذابیت آن برای سرمایه گذاری افزایش می یابد و بستر 

معرفی این فناوری بیش از پیش فراهم خواهد شد.
وی درباره هزینه استفاده از فناوری پلاسما در قیمت تمام شده محصول 
گفت:  قیمت تمام شده برای استفاده از فناوری پلاسما حداکثر برابر با قیمت 
۵درصد از محصول است البته این مساله بستگی به نوع محصولی که وارد کارخانه 
شده، مورد آزمایش قرار می گیرد و نیز میزان خدمتی که به آن ارایه می شود، 
تعیین کننده نرخ خدمات است که سهم ناچیزی در قیمت تمام شده محصول 
دارد.رئیس سازمان انرژی اتمی ایران تاکید کرد: مهم ترین خدمات این فناوری را 
می توان قابلیت سازی محصول دانست و با استفاده از فناوری پلاسما محصولات 

آفت  نمی پذیرند و از ماندگاری بالاتری برخوردار خواهند شد.

ضرورت آغاز نهضت صرفه جویی در مصرف انرژی

قالیباف:اعتمادرابهسرمایهگذارانبرمیگردانیم

اسلامی:فناوریهستهایرابهزندگیمردمبردهایم
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آملی لاریجانی: 
اینکه هر چه 
غربی ها گفته اند 
غلط باشد 
غیرمنصفانه است

علوم  انجمن  اعضای  و  اساتید  از  جمعی 
دیدار  لاریجانی  آملی  الله  آیت  با  شناختی 

کردند.
با  این دیدار  آیت الله آملی لاریجانی در 
قدردانی از تلاش های دکتر سیدکمال خرازی 
و همکاران ایشان در انجمن علوم شناختی، بر 
ضرورت پرداختن به مباحث این شاخه از علوم 

در کشور تاکید کرد.
با  نظام  رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
اشاره به نیاز کشور به مباحث نو در حکمرانی 

تدوین سندی  گفت:  جامعه  عمومی  فضای  و 
توسعه  برای  کلی  سیاست  یک  نظیر  جامع 
»علوم  و  مصنوعی«  »هوش  از  استفاده  و 
دولت  و  مجلس  آن  اساس  بر  که  شناختی« 
بتوانند راه را برای پژوهش استادان و نخبگان 
و به کارگیری دستاورد های علمی ایشان هموار 

کنند، ضرورت دارد.
تعامل  به  لاریجانی  آملی  الله  آیت 
دیدگاه  به  دستیابی  برای  حوزه  و  دانشگاه 
از  پاره ای  فیزیکالی  نگاه  برابر  در  اسلامی 

کرد  اشاره  ذهن  موضوع  به  غربی  متفکران 
اینکه  می کنم  گمان  بنده  البته  افزود:  و 
گفته اند،  غربی ها  چه  هر  معتقدند  برخی 
غیر  سخنی  داد،  پاسخ  باید  و  است  غلط 
تبارک  خداوند  است.  منصفانه  غیر  و  واقعی 
و تعالی برای هر تلاشی، حتی دنیوی، آثاری 
غربی،  اندیشمندان  گاهی  است.  داده  قرار 
دیگر  شبهات  پاسخ  که  دارند  استدلال هایی 

است. غربی  متفکران 
که  کنیم  فراموش  نباید  مقابل  در  اما   

تمدن ایرانی اسلامی چشمه جوشانی در این 
فلسفی  فکر  و  روایات  و  آیات  زمینه هاست. 
عرفانی دریایی از معارف در اختیار طالبان قرار 
بیکران معارف قرآنی  به دریای  باید  اند.  داده 
روایی خودمان  گنجینه های  ناب  گوهر های  و 
اسلامی  فلاسفه  آرای  همچنین  کنیم.  توجه 
باب معرفت نفس، بسیار  آثار عارفان ما در  و 
ارزشمند است و حرف های شنیدنی و راهگشا 
علوم  فلسفه  در  از جمله  و  امروز  برای جهان 

شناختی دارد.


